
 



 

Regio Overleg(t) 11 juni 2025 
De Regio Overleg(t)-dagen zijn belangrijke bestuurlijke vergader- en netwerkmomenten voor de 
regio. Op basis van de portefeuille worden bestuurders uitgenodigd voor specifieke 
bijeenkomsten op die dag. Hieronder een terugkoppeling van alle bijeenkomsten.  

Circulaire regio  
RES 
De bestuurders krijgen deze keer een ietwat overvloedige maaltijd geserveerd, met als hoofdgerecht 
de 90%-versie van RES2.0. Als voorafje een gesprek over de rol van de GMR bij een consultatieronde 
onder regiogemeenten over het provinciaal ontwerpprogramma energiesysteem. Gemeenten stellen 
het op prijs als GMR de gemeenten hierbij ondersteunt, als de provincie voldoende tijd beschikbaar 
stelt voor collegebehandelingen.  
De voortgangsrapportage RES die elke twee jaar moet worden opgestuurd naar het Nationaal 
Platform RES is geaccordeerd en kan ter vaststelling naar de colleges. 
Daarna een intensief bestuurlijk gesprek over de 90% versie van de RES2.0. Grote vraag is of gelet 
op grote maatschappelijke uitdagingen van diverse aard het RES-bod van 1,62 TWh nog haalbaar is. 
Het standpunt van de provincie stelt de solidariteit binnen de regio stevig op de proef. De provincie 
houdt de regio aan de opgave 1,62 TWh, maar stelt tegelijkertijd dat gemeenten die hun inbreng al 
hebben gehaald, andere gemeenten die dit niet hebben gedaan, niet hoeven te compenseren. En dat 
laatste is in tegenspraak met de eerdere gedeelde inzet van het BPCR om, ondanks de wespendief 
en andere uitdagingen zoals netcongestie, wel te gaan voor het realiseren van de opgave van het bod 
van 1,62 TWh. Dat vraagt commitment van de gemeenten met zoekgebieden voor wind. Wordt 
vervolgd met een extra BPCR nog voor de zomervakantie. 

Bestuurders kunnen zich vinden in het voorstel voor besteding van het Kwaliteitsbudget RES dat in 
overleg met collega’s van het Groen-blauw raamwerk en Natuur en Milieu Gelderland is ontwikkeld. In 
een zevental gebieden met veel grootschalige elektriciteitsopwekking kan een blijvende impuls 
worden gegeven aan ecologie en landschap. 

Inkoop gas en elektriciteit 
De GMR verzorgt ook de inkoop van gas en elektriciteit voor regiogemeenten. Bestuurders hebben 
kennisgenomen van de rapportage over hun gemeentelijk energieverbruik. Wethouder Kaper 
adviseert gemeenten meer te investeren in (gas) besparingsmaatregelen bij hun vastgoed. De inkoop 
van groen gas gaat de gemeenten anders steeds meer geld kosten. 

 
Green Friday 
Bestuurders krijgen de vraag voorgelegd of ze in het najaar willen meedoen met de Green Friday 
Campagne. Een tegenhanger van Black Friday die uit Amsterdam is komen overwaaien met het doel 
juist minder te consumeren en juist lokale reparatiebedrijven of ruilinitiatieven in de schijnwerpers te 
zetten. 
 

Schoon en Emissieloos Bouwen 
Gemeenten worden door wethouder Maouche opgeroepen het Convenant Schoon en Emissieloos 
Bouwen te ondertekenen. Vier gemeenten hebben dit al gedaan, maar om de regionale impact te 
vergroten is het goed dat de hele regio hieraan meedoet. Investeringen in emissieloze bouwmachines 
en circulaire bouwmaterialen worden dan sneller rendabel. Gemeenten kunnen als ze het Convenant 
ondertekenen in 2026 gebruik maken van een subsidieregeling van het Rijk.  Er is brede steun voor 
de ondertekening van dit convenant. Enkele gemeenten zullen hier pas later aan toekomen. 

 



Productieve regio 
Arthur Boone vervangt vandaag Sigrid Sengers als voorzitter. We maken kort kennis met Anouk van 
Dam en René Derksen, nieuw in dit overleg. We krijgen een korte terugkoppeling van Anouk van Dam 
over de bijeenkomst rondom arbeidsmigranten. VNG en provincie hebben een presentatie gehouden 
over de ondersteuning die zij kunnen bieden aan gemeenten. Er is een oproep gedaan welke 
gemeente hiervan gebruik wil gaan maken. 

Arthur Boone licht toe dat er via de opgave Circulaire regio een voorstel is gedaan aan 
regiogemeenten om het SEB-convenant te ondertekenen. Het gaat om slimmer en schoner bouwen 
met minder verkeersbewegingen. Op 26 juni is hierover een masterclass bij Connectr in Arnhem – een 
mooie kans om kennis te delen en stappen te zetten richting uitvoering. 

RPW 

Huub Hieltjes geeft een korte toelichting op het Regionaal 
Programma Werklocaties (RPW). 15 van de 16 gemeenten 
hebben ingestemd met het RPW. De gemeente Heumen vormt 
daarop een uitzondering. 

De gemeente Heumen licht toe dat zij niet tegen het RPW zijn 
maar zich niet kunnen vinden in de passage over de 
compensatieplicht. Hierover is Heumen nog in overleg met de 
provincie. 

De GMR doet de oproep aan Heumen om alsnog te kijken 
naar een inspanningsverplichting. We vragen geen 
resultaatsverplichting, niemand wordt aan het onmogelijke 
gehouden. Verder liggen twee compensatieplannen op tafel: 
Rijnpark Arnhem en Bordbusters Lingewaard. Beide zijn 
voorbeelden die gebruikt kunnen woorden voor toekomstige 
compensatieplannen. Er wordt ingestemd met beide plannen. 

Heisessie 
Op 4 juni was er een heisessie met het Bestuurlijk Opgaveteam. Lobby stond centraal: hoe zetten we 
onze regionale belangen stevig op de kaart in Den Haag en Arnhem? De voorzitter blikt kort terug, de 
uitkomsten van de heiochtend krijgen nog een vervolg. We kijken vooruit naar het Economisch Beraad 
op 12 juni bij Connectr in Arnhem. Het RPW staat dan centraal en wordt aangeboden aan 
gedeputeerde. Verder gaan we in gesprek met de provincie over hoe we uitvoering gaan geven aan 
het RPW en waar we hulp bij nodig hebben. Ook MKB en de tool Regiolink staan op de agenda. 
Aansluitend is er een rondleiding bij Connectr. Iedereen wordt gevraagd alvast na te denken over het 
'steentje' dat elke gemeente kan bijdragen aan de uitvoering van het RPW. 

TEB 
Jan van Dellen (The Economic Board/TEB) geeft een korte update over de jaarrekening en het 
jaarverslag van TEB. Ook het Beethoven-project, het Semicon Talent Plan, het Energy Talent Plan en 
de schaalsprong komen aan bod. Er gebeurt veel op het snijvlak van economie en talent. 

Regiolink 
Ronald ter Hoeven neemt ons mee in de ontwikkeling van Regiolink, een digitaal platform dat 
ondernemers in de regio helpt de weg te vinden naar de juiste overheidshulp. Er is al uitgebreid getest 
met ondernemers en ambtenaren. Nu is het moment om ook bestuurlijk te toetsen. De reacties zijn 
positief. De planning is om het platform eind Q4 te lanceren. 

 

 



Verbonden regio 
Ronald Thoonen  (Druten) geeft een korte toelichting rondom Bouwlogistiek. Bij de Circulaire regio ligt 
een voorstel om mee te doen met de ondertekening van het convenant ‘Schoon en Emissieloos 
Bouwen. 

Deelmobiliteit 
Het bestuurlijk platform stemt in met het plan van aanpak deelmobiliteit. Dit is een uitwerking van de 
visie die eerder dit jaar is vastgesteld. Er zijn zes profielen onderscheiden voor de inzet van 
deelmobiliteit, die elk een andere aanpak vereisen en een andere trekker kunnen hebben. Verder 
spreken we af om in het najaar een webinar te organiseren met deelvervoeraanbieders over de 
voorwaarden die voor hen van belang zijn om in de regio een goed, betrouwbaar en betaalbaar 
aanbod neer te kunnen zetten. 

Er zijn drierapporten vastgesteld: 

• De verkenning naar de Hub Malden, waarbij de kans rijkheid van vier verschillende hub-
scenario’s zijn doorgerekend. Het eventuele vervolg wordtl via de aanpak Zuidflank Nijmegen 
opgepakt. 

• Spoor Tiel-Arnhem. Eind april heeft een bestuurlijk overleg tussen Rivierenland + GMR 
plaatsgevonden. Conclusies uit rapportage zijn akkoord. Vervolgaanpak is om een voorstel uit 
te werken tot nader onderzoeken van de doortrekking Arnhem-Tiel naar Geldermalsen én tot 
nader onderzoek naar een stationsstrategie / optimalisatie stations op de spoorlijn. 

• Inventarisatie naar de verkeersveiligheid van schoolomgevingen waarbij is gekeken naar de 
objectieve verkeersveiligheid in een straal van 200 meter rondom basisschoollocaties en 
middelbare schoollocaties. Afgesproken is om gezamenlijk met het programma S&SO te 
kijken wat er mogelijk is om dit te combineren met de bewonersaanpak. 

 
OV 
Op 13 mei jl. is het Toekomstbeeld OV 
2040 Gelderland door GS in concept 
vastgesteld. De bestuurders spreken hun 
waardering uit over het concept, maar 
hebben ook nog wat vragen en 
opmerkingen. De punten zijn op 11 juni 
mondeling door Twan van Bronkhorst 
(Wijchen) toegelicht tijdens een openbare 
zitting van Provinciale Staten. Deze 
punten worden ook tijdens een overleg 

op 27 juni met de gedeputeerde verder worden besproken. 

Tijdens de rondvraag vraagt Laura Kaper (Westervoort) aandacht voor de ontwikkelingen rondom 
doelgroepenvervoer en eventueel de mogelijkheden om ze beter te betrekken en iets te ontwikkelen 
voor die doelgroep rondom OV. De regio is bezig met een plan van aanpak voor de doorontwikkeling 
van het vraagafhankelijk vervoer. Hierover is ook contact met de directeur van BVO DRAN. 

 

Ontspannen regio 
Tijdens het bestuurlijk platform recreatie en toerisme is er een interessante presentatie gegeven over 
de verkenning naar Ruimte voor recreatie. Annemiek Riefel van Bureau voor Ruimte en Vrije Tijd 
neemt de bestuurders mee in het doel en de opzet van de verkenning. De resultaten worden eind dit 
jaar verwacht. Daarnaast bespreken we verder over de samenwerking met Toerisme Veluwe Arnhem 
Nijmegen. 

Bij het bestuurlijk platform cultuur staan twee punten op de agenda: het regioplan cultuur 2025-2027 
en de culturele hoofdstad 2033. 



Bij het eerste punt is akkoord gegeven op het nieuwe regioplan voor cultuur. In dat regioplan borduren 
we voort op het uitvoeringsprogramma dat we nu aan het uitvoeren zijn. We zetten in op innovatie in 
de culturele sector en dan met name op talentontwikkeling, op cultuureducatie en op het steunpunt 
voor amateurkunst en vrijwilligers. Met het regioplan gaan we een aanvraag bij de provincie doen voor 
een subsidie van €600.000,- voor de jaren 2025-2027.   

 

Wethouder Vergunst van Nijmegen geeft een toelichting op het voornemen van de gemeente om een 
bid te doen voor culturele hoofdstad 2033. De overige bestuurders reageren zeer enthousiast op dit 
voornemen en steunen dit van harte. Ook zien zij kansen om dit te koppelen aan andere mijlpalen in 
de regio, zoals de viering van 800 jaar stadsrechten van Arnhem in 2033. De komende periode maken 
we met elkaar afspraken over hoe we de samenwerking op dit vlak verder vormgeven. 

De vergadering wordt afgesloten met de vertoning 
van een film van het project Meester Gezel, 
waarvoor de bestuurders allen hun waardering 
uitspreken: https://vimeo.com/1093631564. 

In het bestuurlijk platform Groene groeiregio en 
Groen-blauw raamwerk bespreken we een nieuwe 
versie van de uitvoeringsagenda Groen-blauw 
raamwerk en landelijk gebied. Dit is een opmaat 
voor het bestuurlijk platform in het najaar, waarin 
we een versie willen bespreken en accorderen die 
naar de colleges en raden gaat om hen hierover 
te informeren. 

Foto uit de film 

 

Groene Groeiregio 
Wonen  
Het overleg begint met mededelingen en actualiteiten. Zo is Jack van Hoof gestart als aanjager 
fastlane; hij stelt zich in het najaar voor. Wel starten we met een experiment vanuit de fastlane, waarbij 
woonconcepten met een Erkende Kwaliteits Verklaring (EKV) niet nog eens vanuit de WKB 
beoordeeld hoeven te worden. Dit voorkomt dubbel werk. Tijdens het bestuurlijk overleg met de 
minister wordt dit afgesproken. De wethouders krijgen nog informatie over wanneer een project onder 
het experiment valt.  

Ook leggen we aan het bestuurlijk platform een format voor de prestatieafspraken rondom de 
huisvesting van aandachtsgroepen. Met de vraag om aan te geven of dit format helpt, en waar deze 
het komende jaar kan worden ingezet.  

Op 16 juni vindt het bestuurlijk overleg met de minister plaats. Daarin wordt ingestemd met het 
addendum van de Woondeal. Tijdens het Regio Overleg(t) is geïnventariseerd of het addendum reeds 
in de colleges is vastgesteld en welke aandachtspunten worden meegegeven aan Gea Hofstede, 
waaronder stikstofzonering. De eerder voorziene huurbevriezing is geen agendapunt meer, omdat 
deze niet doorgaat. 

Wethouder Noël Vergunst geeft een terugkoppeling over het Bestuurlijk Overleg Leefomgeving (BOL). 
Minister Wiersma was niet aanwezig en liet zich ambtelijk vervangen. De Liemers is niet aangewezen 
als grootschalige woningbouwlocatie. Wel is benoemd dat De Liemers een Regionale 
Woningbouwlocatie kan worden. Wat dat betekent en wat hiervoor de vervolgstappen zijn, is nog 
onduidelijk. Het ruimtelijk arrangement tussen Rijk en provincie is inmiddels wel vastgesteld. 

https://vimeo.com/1093631564


Bas Böhm presenteert de vernieuwde woningmarktmonitor en meldt dat de uitvraag voor het nieuwe 
woonbehoefteonderzoek is uitgezet. Voor het eerst is huisvesting van aandachtsgroepen opgenomen 
in de monitor. De cijfers zijn nog niet volledig genoeg om harde conclusies te trekken. Dat wordt in een 
volgende ronde wel verwacht.’ 

De vernieuwde monitor is te vinden op de website van de GMR: www.gmr.nl/opgaven/groene-
groeiregio. 

Kelly Booltink (Enserve) geeft een presentatie over de woonruimteverdeelcijfers 2024 van Entree. De 
groep woningzoekenden is met 11% toegenomen. Ook het aanbod is gestegen. De gemiddelde 
zoektijd is met een maand verlengd en bedraagt nu één jaar en tien maanden. De slaagkans voor 
starters is wel verbeterd. 

Wonen en Mobiliteit  
In een gezamenlijk overleg met wethouders Wonen en Mobiliteit, bespreken we de mogelijkheden om 
in aanmerking te komen voor de zgn. wonen en mobiliteitsmiddelen (WoMo). Er is bij de gemeenten 
opgehaald wat er speelt en waar we kansen zien om in aanmerking te komen voor Rijkssubsidie. 
Algemene constatering: Er moet door de betrokken gemeenten nog veel gebeuren voor eind 
augustus. De gemeenten zijn zelf aan zet: 

- Zorg voor een realistische raming en afstemming met betrokken partners als provincie, RWS 
en bijv. Prorail. 

- Eigen financiering moet op orde te zijn. 
- Uiterlijk eind augustus moeten de businesscases zijn ingediend bij het Rijk (liefst al eerder) 
- Alex Mulders is beschikbaar om gemeenten tot eind augustus te ondersteunen bij het invullen 

van de formats. 
 

Nog niet duidelijk is of de val van het kabinet effect heeft op de toekenning. Gemeenten dienen hun 
aanvragen individueel in, maar er wordt ook een regionale propositie opgesteld. Deze afstemming 
vindt ambtelijk plaats met het ministerie van I&W. Voor aanvragen door gemeenten kan de hulp van 
Alex Mulders ingeschakeld worden. Alex is vanuit de regio hiervoor beschikbaar. Belangrijk is dat 
aanvragen gaan over woningbouwprojecten die op korte termijn spelen en waar 
mobiliteitsmaatregelen noodzakelijk voor de realisatie van het project. 

Grip op grond  
Hoogleraar gebiedsontwikkeling Erwin van der Krabben geeft een presentatie over het rapport Grip op 
grond, met aandacht voor kansen binnen gemeentelijk grondbeleid. Een deel van de waardestijging 
van grond lekt nu weg bij verkoop. Het Rijk roept op tot modernisering van het grondbeleid.  

 

Huisvesting arbeidsmigranten  

Martine Eijer en Peter Smit (VNG) presenteren het 
ondersteuningsaanbod vanuit de VNG voor 
huisvesting van arbeidsmigranten. Dit programma is 
gebaseerd op het rapport-Roemer. De VNG 
ondersteunt bij de vormgeving van samenhangend 
beleid en deelt lessen van andere gemeenten. De 
ondersteuning van de VNG heeft zijn waarde al voor 
enkele gemeenten bewezen. Armando van Gent 
(provincie) zich voor. Hij licht toe hoe de provincie het 
programma vormgeeft en op welk gebied gemeenten 

door de provincie kunnen worden ondersteund. Eerste concrete stap is het inrichten van een 
kwalitatieve monitor/ dashboard met betrekking tot de huisvesting van arbeidsmigranten. Die monitor 
brengt onder meer de gevoelde urgentie, het beleid en de initiatieven per gemeente in beeld. Er is 
breed draagvlak onder bestuurders om zo'n dashboard te realiseren, als bouwsteen voor een 
regionaal gedragen plan van aanpak. In een aparte uitvraag aan de bestuurders wordt nog bestuurlijk 
commitment voor de monitor gevraagd.  

https://www.gmr.nl/opgaven/groene-groeiregio
https://www.gmr.nl/opgaven/groene-groeiregio


RO en GBRW  
Er is toelichting gegeven op het rapport Professionaliseren gebiedsteams en optimaliseren 
governancestructuur, met een bestuurlijk gesprek over de voorstellen. In de kern gaat het om 
versterking van de eerder gekozen structuur, met een stevigere verankering in de ambtelijke 
organisatie. Sturing vanuit de colleges is daarbij essentieel. De wensen en bedenkingen worden 
gedeeld.   

 

 

 

 

 

Met dank aan de gemeente Overbetuwe  


